### Press release



للنشر الفوري

# مجموعة Ooredoo تُبرم شراكة مع Iron Mountain لتسريع وتيرة نمو مراكز البيانات في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا

- ستسهم الشراكة الاستراتيجية في تسريع وتيرة توسعة مراكز البيانات التابعة لشركة مراكز البيانات الجديدة "MENA Digital Hub" في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا، وتدعم نمو المنصات السحابية ومنصات الذكاء الاصطناعي
- ستساعد حصة الأقلية التي تمتلكها Iron Mountain على استقطاب الخبراء العالميين من أجل النهوض بالعمليات التشغيلية، وتسريع وتيرة تطوبر البني التحتية وتوسعتها
- تتمثل الغاية من الشراكة في تلبية الطلب المتزايد على التوصيل الشبكي، والذكاء الاصطناعي، والخدمات السحابية، والاتصال فائق السرعة في المنطقة

الدوحة، 13 فبراير 2025: أعلنت مجموعة Ooredoo اليوم عن توقيع شراكة استراتيجية تاريخية مع شركة MENA في خدمات إدارة المعلومات على حصة أقلية في شركة MENA ستستحوذ بموجبها هذه الشركة الرائدة عالمياً في خدمات إدارة المعلومات على حصة أقلية في شركة Ooredoo مؤخراً.

ستتيح الشراكة لـ Ooredoo توسيع حضورها في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا على صعيد مراكز البيانات الكبيرة والبنى التحتية الخاصة بمراكز البيانات العاملة بالذكاء الاصطناعي، وتدمج الحضور المحلي القوي للشركة وسجلها التشغيلي المميز مع الخبرة العالمية التي تتمتع بها شركة Iron Mountain.

إلى جانب الخبرة الطويلة في القطاع، ستقدم Iron Mountain لشركة MENA Digital Hub المشورة التخصصية على مستوى التصميم، والبناء، والعمليات التشغيلية اليومية لمراكز البيانات من أجل تلبية الطلب العالمي المتزايد. سيتم التركيز في البداية على الدعم التشغيلي، وتعزيز البنى التحتية، ودعم الخطط الحالية للشركة لتوسعة طاقاتها على صعيد مراكز البيانات في جميع أنحاء منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا.

ويُعدّ استثمار Iron Mountain في شركة مراكز البيانات التي أطلقتها Ooredoo دليلاً على قدرة الاستقطاب المتنامية لدى منطقة الشرق الأوسط في مجال البنى التحتية الرقمية، في ظل النمو المميز القائم على الخدمات السحابية والذكاء الاصطناعي، بالإضافة إلى القدرة على توظيف الوصول العالمي المتفاوت إلى الطاقة والدعم الحكومي. وتتمتع المنصة بوضعية مميزة تتيح لها الاستفادة من البنى التحتية القائمة للاستحواذ على حصة متزايدة من الطلب الذي يشهد نمواً متسارعاً، مع الحرص في الوقت ذاته على الالتزام المتواصل باللوائح المحلية.



وتعليقاً على توقيع الشراكة الجديدة، قال عزيز العثمان فخرو، الرئيس التنفيذي لمجموعة Ooredoo: "نتطلع إلى التعاون مع شركة Iron Mountain العالمية والاستفادة من خبرتها الطويلة في مراكز البيانات الكبيرة من أجل النهوض بقدرات شركة MENA Digital Hub ودفع نمو مراكز البيانات التي ستدعم قطاع الذكاء الاصطناعي في المنطقة. ستؤمن هذه الشراكة الدعم الاستراتيجي المطلوب لتحسين العمليات، وتسريع وتيرة تطوير البنى التحتية، وتوسعة منصنتا لكي تابي الطلب المتزايد لعملائنا من الشركات المعروفة والناجحة بالإضافة إلى المؤسسات الكبرى في المنطقة."

تعمل Iron Mountain في 60 دولة، وتقدم خدماتها لأكثر من 240,000 عميل في جميع أنحاء العالم، وتشمل خدمات إدارة المعلومات التي تقدمها الحلول الرقمية، ومراكز البيانات، والتخزين الآمن للسجلات، وحوكمة المعلومات، بالإضافة إلى إدارة دورة حياة الأصول. ومنذ تأسيس قسم مراكز البيانات في العام 2013، تطوّرت Iron Mountain لتتصدر السوق العالمي بعد أن استثمرت أكثر من 5 مليار دولار وبدأت بتقديم خدمات توصيل شبكي، ومراكز بيانات كبيرة، وذكاء اصطناعي بسعة تتخطى 1 جيجاوات.

من جهته، قال بيل ميني، الرئيس والرئيس التنفيذي لشركة Iron Mountain: "نحن سعداء بهذه الشراكة مع مجموعة Ooredoo وبتقديم الدعم لمسيرة التحول الرقمي الناشئة في منطقة الشرق الأول وشمال أفريقيا. سيسهم هذا التحالف في النهوض بأنشطتنا في مجال مراكز البيانات، ويؤكد التزامنا بالاستثمار في مستقبل المنطقة. نرى أن سوق الشرق الأوسط وشمال أفريقيا يمتلك طاقات هائلة، ونتطلع إلى توظيف خبراتنا لدفع الابتكار والنمو بالتعاون مع Ooredoo."

في إطار رؤيتها الاستراتيجية القائمة على التركيز على الأنشطة الجوهرية وتحقيق الأرباح من خلال الطلب على البنى التحتية الرقمية في المنطقة، أسست مجموعة Ooredoo شركة MENA Digital Hub في العام الماضي لتقود مسيرة التحول الرقمي في المنطقة من خلال تقديم خدمات فائقة التطور في مجال التوصيل الشبكي لمراكز البيانات الكبيرة والشركات. وتخطط الشركة في إطار مبادرات النمو الاستراتيجي لتوسعة طاقتها لتتخطى 120 ميجاوات من خلال استثمار مبلغ مليار دولار على المدى المتوسط إلى الطويل.

تتصدر Ooredoo سوق مراكز البيانات في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا بفضل مراكز البيانات التابعة لها التي تتوزع على خمسة أسواق. وبفضل شراكاتها القائمة مع عدد من مراكز البيانات الكبيرة، باتت Ooredoo في وضعية فريدة تتيح لها توظيف الإيجابيات القوية التي يتمتع بها القطاع والنهوض بنشاطها التجاري ونتائجها المالية.

وعلقت سونيتا بوتس، الرئيس التنفيذي لشركة MENA Digital Hub: "يتيح هذا التعاون الاستراتيجي لشركة MENA الله Digital Hub الاستفادة من الخبرات الطويلة لـ Iron Mountain إلى جانب قوتها في السوق، ما يعزز قدرتنا على تلبية الطلب المتزايد على مراكز البيانات الموثوقة والقابلة للتوسعة في جميع أنحاء المنطقة. يعزز هذا التعاون أيضاً القيمة التي نقدمها لعملائنا الحاليين والجدد، ما يرسخ موقعنا كداعم رئيسي لنمو البني التحتية الرقمية."

أبرمت Ooredoo في نهاية العام الماضي صفقة تمويل مع عدد من المصارف بقيمة 2 مليار رق لتسريع وتيرة نمو أنشطتها في مجال مراكز البيانات والذكاء الاصطناعي، ما سمح لها بتوسعة قدراتها بشكل ملحوظ وتحديث مراكز البيانات الموفرة للطاقة والقائمة على الذكاء الاصطناعي، والتي



ستساعد على تنفيذ أعمال الذكاء الاصطناعي لدى الحكومات، ومراكز البيانات الكبيرة، والشركات، والشركات الناشئة، ما سيساهم في دفع الابتكار واعتماد تكنولوجيا الذكاء الاصطناعي في جميع أنحاء المنطقة.

تجدر الإشارة إلى أن الاتفاقية تخضع لإجراءات الإبرام الاعتيادية.

تعاونت مجموعة Ooredoo مع شركة Moelis & Company بصفتها المستشار المالي الحصري وشركة A&O Shearman مع شركة Iron Mountain بصفتها المستشار القانوني، بينما تعاونت شركة المستشار القانوني.

—انتهى —

#### معلومات عن Ooredoo

Ooredoo هي شركة اتصالات عالمية تغطي مناطق الشرق الأوسط، وشمال أفريقيا، وجنوب شرق آسيا. تقدم الشركة خدماتها للمستهلكين والشركات في تسع دول، وتمنح عملاءها تجربة لا تضاهى في قطاع البيانات من خلال مجموعة واسعة من المحتوى والخدمات بفضل شبكاتها المتطورة للاتصالات الجوالة والثابتة.

بلغت إيرادات Ooredoo 23 مليار ريال مع حلول 31 ديسمبر 2023، وتجدر الإشارة إلى أن أسهمها مدرجة في بورصة قطر وسوق أبو ظبى للأوراق المالية.

#### معلومات عن Iron Mountain

تحظى Iron Mountain (رمز التداول في بورصة نيويورك: IRM) بثقة أكثر من 240,000 عميل في 60 دولة منهم Fortune 1000 في قائمة Fortune 1000، وتساعد عملاءها على تحقيق القيمة والمعلومات الاستخبارية من أصولهم من خلال تقديم خدمات تتخطى العالمين المادي والرقمي. تقدم الشركة مجموعة واسعة من الحلول في مجال إدارة المعلومات، والتحول الرقمي، وأمن المعلومات، ومراكز البيانات، وإدارة دورة حياة الأصول. وتمتاز Iron Mountain بالتزامها التاريخي بالسلامة، والأمن، والابتكار، والذي يميز كل الخدمات التي تقدمها لعملائها.

لمعرفة المزيد عن Iron Mountain، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني للشركة www.IronMountain.com.

#### معلومات عن MENA Digital Hub

MENA Digital Hub شركة رائدة في خدمات البنى التحتية المادية والرقمية تتخصص في تصميم مراكز البيانات وبنائها وإدارتها. تمتلك الشركة شبكة واسعة من المنشآت التشغيلية في عدد من الأسواق في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا، وتقدم خدماتها لمراكز البيانات الكبرى، ومزودي خدمات التوصيل الشبكي بالجملة، ومزودي البنى التحتية القائمة على الذكاء

ooredoo.com



الاصطناعي، ما يسهم في دعم نمو القطاع الرقمي في المنطقة.



## Press release

For immediate release

# Ooredoo and Iron Mountain Partner to Accelerate Data Centre Growth Across MENA

- Strategic partnership to accelerate expansion of MENA Digital Hub Ooredoo's data centre platform, and support the growth of cloud and Al deployments
- Iron Mountain's minority equity stake will bring global expertise to optimise operations, accelerate infrastructure development and scalability
- Partnership to meet the rising demand for colocation, AI, Cloud services and hyperconnectivity in the region

DOHA AND PORTSMOUTH, NH, 13 February 2025: Ooredoo Group and Iron Mountain today announced a landmark strategic partnership, which will see the global leader in information management services take a minority equity stake in Ooredoo's carrier-neutral data centre company, MENA Digital Hub.

The partnership will enable Ooredoo to expand its MENA footprint of hyperscale and Al data centre infrastructure, combining the strength of the company's local development and operational track record with Iron Mountain's global operating expertise.

In addition to industry expertise, Iron Mountain will provide MENA Digital Hub with specialised advice in the design, construction and daily operations of data centres to meet evolving global demands. Initial engagement will focus on operational support, infrastructure enhancement and supporting MENA Digital Hub's existing plans to further expand its data centre capacity across key markets in the MENA region.

The investment by Iron Mountain into Ooredoo's data centre platform is a testament to the growing attractiveness of the MENA region for digital infrastructure with superior growth driven by cloud services and Al and the ability to leverage globally differentiated access to power and governmental support. The platform will be uniquely positioned to further capitalize on its existing infrastructure to capture an increasing share of the fast-expanding demand, while ensuring continuous compliance with local and international regulations.

Aziz Aluthman Fakhroo, Group CEO, Ooredoo, commented: "We are excited to work with Iron Mountain, leveraging their deep expertise in hyperscaler data centres to enhance MENA Digital Hub's capabilities and drive the growth of AI-enabler data centres in the region. This partnership will provide the strategic support needed to optimise operations, accelerate infrastructure development, and scale our platform to meet the growing demand of blue-chip customers and major organisations across the region."

Iron Mountain, which operates in 61 countries and has more than 240,000 customers worldwide, offers a range of information management services including digital solutions,

data centres, secure records storage, information governance, and asset lifecycle management. Since founding its data centre division in 2013, Iron Mountain has scaled to a global market leader, operating approximately 415 megawatts of colocation, hyperscale and Al-related capacity in 21 markets across three continents, with total potential capacity of nearly 1.3 gigawatts.

**Bill Meaney, President and CEO, Iron Mountain, commented**: "We are delighted to partner with Ooredoo and support the burgeoning digital transformation in the MENA region. This alliance strengthens our data centre business and demonstrates our commitment to investing in the region's future. We see immense potential in the MENA market and are excited to leverage our expertise to drive innovation and growth alongside Ooredoo."

As part of its strategic vision to focus on the core and monetise the digital infrastructure demand in the region, Ooredoo established MENA Digital Hub last year to pioneer the region's digital transformation by providing cutting-edge colocation services to hyperscalers and enterprises. As part of its strategic growth, the company plans to expand its capacity to over 120 megawatts through a USD 1 billion investment in the medium term.

With data centres across five markets, Ooredoo continues to lead the MENA region's data centre market. Ooredoo's existing partnerships with key hyperscalers puts the company in a unique position to leverage the strong tailwinds in the sector and maximise its business and financial outcomes.

**Sunita Bottse, the CEO of the MENA Digital Hub, said:** "This strategic collaboration enables MENA Digital Hub to leverage Iron Mountain's deep expertise alongside Ooredoo's market strength, reinforcing our ability to meet the escalating demand for reliable and scalable data centres across key markets in the region. It also enhances the value we deliver to both new and existing customers, solidifying our position as a key enabler of digital infrastructure growth."

Late last year, Ooredoo raised QAR 2 billion in bank financing to accelerate the growth of its data centre and AI business, enabling a significant expansion of capacity and the modernisation of its data centres. The company is committed to building a new generation of energy-efficient, AI-powered data centres that will securely process IT workloads for governments, hyperscalers, enterprises, and startups, driving innovation and AI adoption across the region.

The transaction is subject to customary closing procedures.

Moelis & Company acted as the exclusive financial advisor and Baker McKenzie as legal advisor to Ooredoo Group. A&O Shearman acted as legal advisor to Iron Mountain.

-END-

#### **About Ooredoo**

Ooredoo is an international communications Company operating across the Middle East, North Africa, and Southeast Asia. It serves consumers and businesses in nine countries, delivering Ooredoo a broad range of content and services through its advanced, data-centric mobile and fixed networks.

As of 31 December 2024, Ooredoo generated full-year Revenue of QAR 23 billion.

Its shares are listed on the Qatar Stock Exchange and the Abu Dhabi Securities Exchange.

#### **About Iron Mountain**

Iron Mountain Incorporated (NYSE: IRM) is trusted by more than 240,000 customers in 61 countries, including approximately 95% of the Fortune 1000, to help unlock value and intelligence from their assets through services that transcend the physical and digital worlds. The company's broad range of solutions address their information management, digital transformation, information security, data center and asset lifecycle management needs. Iron Mountain's longstanding commitment to safety, security, sustainability and innovation in support of its customers underpins everything it does.

To learn more about Iron Mountain, please visit www.IronMountain.com.

#### **About MENA Digital Hub**

MENA Digital Hub (MDH) is a leader in physical and digital infrastructure services, specializing in the design, construction, and management of data centres. With a network of operational facilities across various markets in the MENA region, MDH serves hyperscalers, colocation wholesale providers, and Al infrastructure deployments, enabling seamless digital growth in the region.

#### **Ooredoo contacts**

#### **Investor Relations**

Email: IR@ooredoo.com

#### Media enquiries:

media@ooredoo.com

#### **Iron Mountain contacts**

#### **Investor enquiries:**

Mark Rupe SVP, Investor Relations Mark.Rupe@ironmountain.com (215) 402-7013

Erika Crabtree Manager, Investor Relations <u>Erika.Crabtree@ironmountain.com</u> (617) 535-2845

#### Media enquiries:

media@ironmountain.com